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18-07-2018 

I henhold til § 37  stk.1 Inatsisartut forretningsorden, indsender jeg hermed spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Hvad er din mening hvis cannabis olie skal kunne bruges af kræftpatienter som medicin ?  

 Hvad er sundhedsdepartementets plan angående dette ? 

(Landstingsmedlem, Bentiaraq Ottosen, Atassut) 

 

Begrundelser 

Som vi er bekendt med så bruger Grønland rigtig mange penge på behandling ved brug af medicin, 

trods rigtig meget forbrug af medicin så er følgerne stadigvæk, at mange dør af dette.  

Der er så mange der dør af kræft i Grønland, selvom det gør meget ondt for os alle, er det på tide, 

at tænke nyt og anderledes samt nødvendigt at lave plan samt målsætning indenfor politik.  

I dag bliver kræftpatienter behandlet med kemo. Behandling med kemo passer ikke længere ind i 

vores dagligdag da det er så dyrt. Derfor er behandling med Cannabis Olie mere passende at skulle 

bruge i Grønland og det kan nedsætte stort forbrug af andre medicin.  

 

Derfor er det meget vigtigt, at man bruger cannabis olie til kræftpatienter, til dem med Parkinson 

sygdom og at dem med alvorlig gigtsygdom skal kunne få cannabis olie som medicin som 1. 

prioritet, da det er billigere og indeholder mindre kemikalier end andre medicin.  

Jeg håber jeg kan få svar på mit spørgsmål indenfor 10 dage.  

 


